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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  

Zápis z jednání 

 

Pro Protidrogová komise Rady HMP 

Přítomni  

Ing. Radek Lacko, PhDr. Ivan Douda, Mgr. Nina Janyšková, Ing. Ivo Kačaba, Mgr. 

Sylva Majtnerová Kolářová, Mgr. Ondřej Počarovský, MUDr. Petr Popov, PaedDr. Petr 

Přecechtěl, PaedDr. Martina Richterová Těmínová, Mgr. Tomáš Řezník 

Omluveni 
mjr. JUDr. Jaromír Badin, Mgr. Kateřina Halfarová, Mgr. Jana Havlíková, MUDr. Hana 

Karbanová, Mgr. Jindřich Vobořil, Mgr. Jan Žufníček 

Věc 

Zápis z 8. jednání Protidrogové komise Rady HMP, které se konalo  

dne 12. 9. 2016 od 14.45 hodin v zasedací místnosti č. 135, Nová radnice, Praha 1, 

Mariánské nám. 2 

Zpracoval MUDr. Alena Weberová Počet stran 4  Datum 14. 9. 2016 

 

  

Jednání zahájila v 15.15 z pověření radního R. Lacka koordinátorka N. Janyšková, přítomno 8 členů ze 

16, komise není schopna usnášet se. 

V 15.17 se dostavil radní Lacko, přítomno 9 členů. Komise je schopna usnášet se. 

Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu. 

Program jednání:  

1.  Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 13. 6. a 11. 7. 2016 

3. Grantové programy pro rok 2017 

4. Primární prevence rizikového chování 

5. Sekce při PK RHMP 2016 

6. Konference a semináře 

7. Aktuální informace 

ad 1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Schválení programu bez námitek. 

Hlasování v 15.18, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

Ověřovatelem zápisu je navržena N. Janyšková. 

Hlasování v 15.20, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

ad 2. Schválení zápisu z jednání dne 13. 6. a 11. 7. 2016 

Schválení obou zápisů bez námitek. 

Hlasování v 15.21, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

V 15.22 se dostavil O. Počarovský, přítomno 10 členů. 
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S. Majtnerová Kolářová se dotázala radního Lacka na přípravu rozpočtu pro rok 2017 – zda je 

plánováno navýšení a kdy bude schvalován. Radní Lacko odpověděl, že navýšení je připraveno pro obě 

oblasti – primární prevenci i adiktologické služby. Je potřeba připravit dostatečnou argumentaci, neboť 

rozpočet bude projednáván na výjezdním zasedání o víkendu. Trvají dotazy zastupitelů na dopady 

protidrogové politiky města na efektivitu investovaných finančních prostředků, zejména ve vztahu 

k počtu problémových uživatelů drog apod.  

Úkol: Na základě požadavku radního Lacka připraví N. Janyšková ve spolupráci se S. Majtnerovou 

Kolářovou podklady pro argumentaci v číslech. T = 15. 9. 2016 

Radní Lacko informoval přítomné o připravované tiskové konferenci k problematice substituční léčby, 

na čemž se Praha aktivně podílela. Žádá proto připravit odborné pojednání o angažmá Prahy v této 

problematice s odkazem na příslušnou právní úpravu. S. Majtnerová Kolářová připomněla, že situace 

v Praze 4 se postupně uklidnila. 

Úkol: Přípravu zajistí N. Janyšková.  

I. Douda informoval, že centrum ve Španělské končí v únoru, poradna v Nemocnici Milosrdných sester 

sv. K. Boromejského v Praze se přestěhovala do jiných prostor. Na ÚMČ Praha 1 přišla jedna stížnosti 

na provoz centra na Boršově. 

M. Richterová Těmínová doporučuje jako pozitivní informace a prezentaci protidrogové politiky použít 

výsledky a úspěch v prevenci virové hepatitidy A i B, infekce HIV/AIDS mezi narkomany v hlavním 

městě. Dobrou spoluprací služeb a samosprávy se opakovaně podařilo zamezit epidemii virové 

hepatitidy A. 

V 15.35 odešel radní Lacko, přítomno 9 členů. Komise je schopna usnášet se. 

ad 3. Grantové programy pro rok 2017 

N. Janyšková informovala, že v procesu připomínkování a schvalování jsou oba tisky pro adiktologické 

služby. Grantové programy pro adiktologické služby a městské části budou vyhlášeny po schválení 

Radou HMP. Metodika pro rok 2017 byla upravena a doplněna pracovníky ekonomického 

a metodického oddělení ve spolupráci s vedoucí odd. prevence. V návrhu rozpočtu je navýšení o cca 

5 mil. Kč pro adiktologické služby. 

M. Richterová Těmínová upozornila, že nově nelze financovat některé dosud možné položky, např. 

leasing. Znovu upozornila, že adiktologické služby nelze považovat pouze za sociální a nelze je tak 

posuzovat. 

S. Majtnerová Kolářová byla oslovena ředitelem odboru a následně již nebyla pozvána k úpravě 

metodiky, úpravy nepovažuje za koncepční, a proto bude o možné nápravě jednat s ředitelem ZSP 

MHMP T. Klineckým. Dlouhodobě se věnuje otázce, jak financovat adiktologické služby a umožnit 

vícezdrojovost financování a jakou měrnou jednotku pro různé služby použít. 

Na úřední desce a Zdravotnickém portálu města Prahy je zveřejněno vyhlášení grantů v oblasti 

zdravotnictví a pro akce celopražského významu pro rok 2017. Programy prevence kriminality jsou 

rovněž schváleny a vyhlášeny na úřední desce a na internetových stránkách hl. m. Prahy – odboru ZSP 

MHMP v sekci prevence kriminality. 

 

ad 4. Primární prevence rizikového chování 

J. Havlíková připravila z důvodu dovolené pro členy komise písemnou informaci za oblast primární 

prevence rizikového chování.  

1. září byla vyhlášena soutěž o nejlepší plakát Antifetfest 2017. 

20. září přijme primátorka hl. m. Prahy vítěze Antifetfestu 2016. 
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Grantový program v oblasti primární prevence ve školách a školských zařízeních bude vyhlášen v září. 

Školení pro žadatele o grant se bude konat 26. září od 9.00 hodin ve Velkém zastupitelském sále. 

Vyhláškou 197/2016 Sb. byla novelizována vyhláška 72/2005 Sb., o poskytování poradenských služeb 

ve školách a školských poradenských zařízeních, s účinností od 1. 9. 2016. 

Členové komise požadují zaslat zmíněnou vyhlášku e-mailem. Vyhlášku dne 13. 9. 2016 rozeslala 

tajemnice komise. 

V diskusi byly výhrady k vedení dokumentace školním metodikem prevence a ke shromažďování 

informací a zpráv o studentech a žácích jako reakce na nově formulované standardní činnosti školního 

metodika prevence. 

ad 5. Sekce při PK RHMP 2016 

V mezidobí se sešla, jako jedná sekce Harm Reduction. 

Sekce Harm Reduction  

S. Majtnerová Kolářová informovala o šetření týkajícím se věku klientů v K-centru 

i v terénu – potvrdilo se stárnutí klientely.  

V terénu došlo k poklesu krizových situací a počtu psychotických klientů, což 

pravděpodobně souvisí s represivními zásahy policie proti distribuci, a tím k úbytku 

nových syntetických drog mezi klienty. 

S. Majtnerová Kolářová dále informovala o distribuci HR materiálu mezi služby. Materiál 

byl rozdělen v poměru k realizovaným distribucím HR materiálu dle závěrečných zpráv 

za rok 2015. 

Rozdělení HR materiálu 2016 - zaokrouhlení na celá balení 
 

organizace podíl v % 

injekční stříkačka 

s jehlou (ks) desinfekce (ks) 

injekční 

roztok (ks) 

PROGRESSIVE, o.p.s. 16,4% 49 500 49 500 16 500 

Středisko prevence a léčby drogových 

závislostí - DROP IN, o.p.s. 17,2% 52 000 52 000 17 300 

SANANIM z. ú.   66,4% 200 300 200 300 66 800 

celkem 100,0% 301 800 301 800 100 600 

 
Hlasování v 16.20, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

Komise hlasováním schválila rozdělení HR materiálu mezi jednotlivé služby v navrženém poměru. 

 

M. Richterová Těmínová má zájem o prezentaci novinek v represi. J. Badin, který by byl kompetentní 

informace poskytnout, není přítomen a P. Přecechtěl není obeznámen s konkrétní situací v terénu 

v Praze. Členové komise se dohodli, aby byla předložena aktuální zpráva o situaci z bezpečnostního 

hlediska na příštím jednání komise (10. 10. 2016). 
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ad 6. Konference a semináře 

 

Termín 

(datum, čas): 

Akce Místo konání 

26. 9.  

od 9:00 

Seminář odd. prevence ZSP MHMP 

k podávání žádostí pro školy a primární 

prevenci 

Nová radnice, Mariánské nám. 2, 

Praha 1 

31. 10. - 1. 11. 

9:00-16:00 

Konference Primární prevence rizikového 

chování 

Klinika adiktologie VFN v Praze a 

1. LF UK - Nová radnice, Mariánské 

nám. 2, Praha 1 

24. 11. 2016 

9:00-16:30 
Konference Proxima Sociale Podolská vodárna, Praha 4 

ad 7. Aktuální informace 

 Akční plán 2017-2018 (AP) 

N. Janyšková informovala o harmonogramu pro dokončení AP.  

Při doladění AP se lze sejít i s vedoucími sekcí. Jako největší úkol k dořešení vidí problematiku 

bezpečnosti. 

 

Harmonogram: 

o do 16. 9. 2016 bude materiál rozeslán členům komise k závěrečným připomínkám, 

o do 23. 9. 2016 zaslat zpět s doplněním, 

o kompletace dle potřeby i na společném setkání. 

 

 

 

Jednání bylo ukončeno v 16.30 hod. 

 

 

 

 

 

Zápis ověřila: 

 

 

 

  ..................................................   ..................................................  

 Mgr. Nina Janyšková Ing. Radek Lacko 

 členka PK RHMP předseda PK RHMP 


